



TAX ALERT

КРАТКИЙ ОБЗОР ИЗМЕНЕНИЙ В НАЛОГОВОМ ЗАКОНОДАТЕЛЬСТВЕ

NOVEMBER 2014 / НОЯБРЬ 2014

Restriction of cash payment of the social security contributions

Recently introduced changes to the Law of the Kyrgyz Republic on State Social Insurance restrict legal entities to settle liability on social contribution that exceeds 100,000 Kyrgyz soms by cash (Law of the KR #159 dated November 21, 2014).

Jogorku Kenesh adopted in a first reading the draft law on tax stabilization regime

The Parliament of the Kyrgyz Republic adopted in a first reading the draft of law on tax stabilization regime that will become available for the investors who make investments to the equity of the domestic entities for no less than US\$ 5 mln; for mining exploration and production activity this limit exceeds US\$ 20 mln. Investor is granted with the right to choose the more attractive regime in case of the adverse changes in tax, customs and non-tax levies' legislation (Decree of the Jogorku Kenesh #4420-V of October 23, 2014).

Jogorku Kenesh adopted in a first reading the draft law on customs regulation in Kyrgyz Republic

The Parliament of the Kyrgyz Republic adopted in a first reading the draft of law on customs regulation in the Kyrgyz Republic. This bill is aimed at unifying the customs regulation with the legal base of the Customs Union (Decree of the Jogorku Kenesh #4359-V of October 8, 2014).

Ограничена оплата социальных отчислений наличными средствами

Согласно последним изменениям в Закон Кыргызской Республики «О государственном социальном страховании» юридические лица, чей размер ежемесячного обязательства страховых взносов превышает 100,000 сомов, не могут осуществлять их оплату наличным путем (Закон КР №159 от 21 ноября 2014 года).

Жогорку Кенеш одобрил в первом чтении законопроект о режиме налоговой стабилизации

Парламент одобрил в первом чтении законопроект о налоговой стабилизации для инвесторов, чей размер инвестиций в уставной капитал местных компаний превышает 5 млн. долларов США, для деятельности, связанной с разведкой и разработкой полезных ископаемых, - не менее 20 млн. долларов США. Инвестору предоставляется право выбора наиболее благоприятного режима в случае изменений законодательства по налогам, таможенным и неналоговым платежам (Постановление ЖК КР №4420-V от 23 октября 2014 г.).

Парламент одобрил в первом чтении законопроект о таможенном регулировании в Кыргызской Республике

Парламент одобрил в первом чтении законопроект о таможенном регулировании в Кыргызской Республике. Данный законопроект направлен на унификацию таможенного регулирования с правовой базой Таможенного Союза (Постановление ЖК КР №4359-V от 8 октября 2014 г.).

How to contact us

If you wish to discuss the information above please contact Baker Tilly Bishkek by e-mail contact@bakertilly.kg or by phone +996 312 696232.

Наши контакты

Если Вы хотите обсудить информацию, представленную выше, Вы можете связаться с нами по электронной почте contact@bakertilly.kg или по телефону +996 312 696232.